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Petycja NRA ws. zmiany kpk - uchylenia obowiązku
sporządzania uzasadnień orzeczeń w sprawach
karnych na formularzu

Naczelna Rada Adwokacka wystąpiła z petycją w sprawie uchylenia art. 99a
kodeksu postępowania karnego, czyli uchylenia obowiązku sporządzania
uzasadnień orzeczeń w sprawach karnych na „formularzu uzasadnień” i
przywrócenia poprzedniej formuły sporządzania uzasadnienia (z pominięciem
formularza).
Wystosowanie petycji poprzedziła ankieta przeprowadzona wśród sędziów i
adwokatów, z której wynika, że praktycy negatywnie oceniają obowiązek
sporządzania uzasadnień wyroków na formularzach. 
Praktyczne wady obowiązującego rozwiązania to:

- naruszenie prawa do rzetelnego procesu karnego,
- formularz nie pozwala sądowi na pełne przedstawienie merytorycznej strony
rozstrzygnięcia, które zostało wydane,

Uchwałę w sprawie złożenia petycji przyjęło Prezydium NRA podczas posiedzenia 1
lutego br. 
Prezydium upoważniło adw. Przemysława Rosatiego, prezesa NRA, autora projektu
tej zmiany k.p.k., do reprezentowania Naczelnej Rady Adwokackiej w pracach nad
petycją przed Senatem RP, Sejmem RP i Radą Ministrów.

 

W uzasadnieniu petycji NRA przypomina, że wraz z wejściem w życie w dniu 5 grudnia 2019 r.
przepisu art. 99a k.p.k., sporządzanie uzasadnienia wyroku na formularzu według ustalonego przez
Ministra Sprawiedliwości wzoru stało się zasadą i obowiązującą formą uzasadnienia wyroku sądu I
instancji, w tym wyroku nakazowego i wyroku łącznego oraz wyroku sądu odwoławczego, a także
wyroku wydanego w postępowaniu o wznowienie postępowania.

NRA wskazuje, że treść zawarta w formularzu jest lakoniczna, a sam formularz nie pozwala sądowi na
pełne przedstawienie merytorycznej strony rozstrzygnięcia, które zostało wydane, co powoduje, że
oskarżony nie może zapoznać się z pełną argumentacją sądu w odniesieniu do odpowiedzialności
karnej za przypisany czyn.

Prawo do rzetelnego procesu ma wymiar konstytucyjny (art. 45 ust. 1 Konstytucji) oraz konwencyjny
(art. 6 ust. 1-3 Europejskiej konwencji o ochronie praw człowieka i podstawowych wolności).
Obowiązek sporządzenia uzasadnienia orzeczenia jest nie tylko wymogiem formalnym, ale ma
istotne znaczenie merytoryczne. Uzasadnienie, przedstawiając tok rozumowania poprzedzający
wydanie orzeczenia, umożliwić ma stronom, a zwłaszcza oskarżonemu, jego kontrolę. Pełni nie tylko
funkcje procesowe, lecz także buduje autorytet wymiaru sprawiedliwości i kształtuje zewnętrzne
przekonanie o sprawiedliwości orzeczenia.
Na gruncie prawa do rzetelnego procesu (w tym procesu odwoławczego), tak w ujęciu konwencyjnym
(art. 6 ust. 1 EKPC), jak i w ujęciu standardu konstytucyjnego (art. 45 ust. 1 Konstytucji RP), jakość
uzasadnienia wyroku jest istotnym elementem tego prawa.

(czytaj treść petycji z uzasadnieniem)
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http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-20240205petycjaart99asejm-39976.pdf


(czytaj projekt zmiany kpk)

Naczelna Rada Adwokacka przed przygotowaniem petycji przeprowadziła ankietę wśród sędziów i
adwokatów, dotyczącą stosowania formularzy uzasadnień wyroków.

Wynika z niej, że praktycy negatywnie oceniają obowiązek sporządzania uzasadnień wyroków na
formularzach.
Ankietowani wskazują, że poprzez stosowanie formularzy uzasadnienia orzeczeń nie stały się
bardziej czytelne i przejrzyste, a taki sposób prezentacji motywów rozstrzygnięcia nie ułatwia
sporządzania środków zaskarżenia.

Wyniki ankiety wskazują także, iż sporządzanie uzasadnień na formularzu zagraża lub narusza, w
ocenie respondentów, rzetelność procesu rozumianą jako obowiązek przedstawienia przez sąd
argumentacji pozwalającej przekonać adresatów, w tym sąd odwoławczy, do motywów orzeczenia i
pozwalających zrozumieć dlaczego zapadł wyrok określonej treści.

Ankietowani sędziowie w zdecydowanej większości wskazali, że stosowanie formularzy na
obowiązujących szablonach zdecydowanie utrudnia sporządzanie uzasadnienia orzeczeń w
porównaniu ze sporządzaniem ich w tradycyjny sposób.

(pobierz wyniki ankiety wśród sędziów)
(pobierz wyniki ankiety wśród adwokatów)
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http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-zalacznik-projekt-zmiany-kpk-39979.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-ankieta-sedziowie-2022024-39980.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-ankieta-adwokaci-prok-2022024-39981.pdf


Sprawozdanie roczne Prezesa NRA adw.
Przemysława Rosatiego za rok 2023
Publikujemy roczne sprawozdanie Prezesa Naczelnej Rady Adwokackiej adw.
Przemysława Rosatiego za rok 2023.

 

Szanowna Pani Mecenas
Szanowny Panie Mecenasie

Oddaję w Państwa ręce Sprawozdanie z działań w roku 2023. 
Dziękuję wszystkim osobom zaangażowanym w pracę samorządu ‒ bez Was nie udałoby się
przeprowadzić tylu ważnych i cennych inicjatyw.
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Trzeci rok tej kadencji był intensywny na każdej z płaszczyzn funkcjonowania Adwokatury. Akcje
edukacyjne, prace legislacyjne, cyfryzacja Adwokatury i działania na rzecz praworządności w Polsce.
To tylko przykłady naszego wspólnego zaangażowania.
Końcówka roku 2023 okazała się czasem Adwokatury - adwokaci jako eksperci stali się ważnym
elementem odbudowywania praworządności, a głos adwokatów jest istotny w przestrzeni publicznej.
 
Zachęcam do zapoznania się ze sprawozdaniem w załączonym pliku pdf.

Z koleżeńskimi pozdrowieniami
adwokat Przemysław Rosati
Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej

 

Pobierz roczne sprawozdanie Prezesa NRA w pliku pdf (pobierz dokument)
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http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-sprawozdanie-roczne-prezesa-nra-adw-przemyslawa-rosatiego-za-rok-2023-39988.pdf


121. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady
Adwokackiej

121. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej odbyło się 7 lutego w
formie zdalnej. 
Prezydium NRA kontynuowało pracę nad przygotowaniem projektu zmian w
ustawie Prawo o adwokaturze.
Prezydium NRA uzupełniło skład Komisji ds. Informatyzacji.
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Prezes NRA, adw. Przemysław Rosati, zreferował sprawy bieżące.

Prezes NRA poinformował, że została złożona w Senacie, Sejmie i Radzie Ministrów petycja w sprawie
uchylenia art. 99a kodeksu postępowania karnego, czyli uchylenia obowiązku sporządzania
uzasadnień orzeczeń w sprawach karnych na „formularzu uzasadnień” i przywrócenia poprzedniej
formuły sporządzania uzasadnienia (z pominięciem formularza).

Prezes NRA poinformował o zaplanowanym spotkaniu z ministrem nauki i szkolnictwa wyższego oraz
ministrem cyfryzacji w sprawach wchodzących w zakres działania samorządu adwokackiego.

Prezydium NRA kontynuowało omawianie projektu zmian w ustawie Prawo o adwokaturze. W tej
sprawie gośćmi Prezydium byli: adw. Piotr Dobrołowicz, dziekan ORA w Szczecinie, adw. dr Andrzej
Malicki, członek NRA, adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury, adw. Mirosława
Pietkiewicz, przewodnicząca Centralnego Zespołu Wizytatorów, adw. Jacek Ziobrowski, prezes
Wyższego Sądu Dyscyplinarnego, adw. Sławomir Ciemny, przewodniczący Wyższej Komisji
Rewizyjnej.

Prace będą kontynuowane na kolejnym posiedzeniu Prezydium, zaplanowanym na 8 lutego.

Prezydium NRA przyjęło uchwałę, uzupełniając skład Komisji ds. Informatyzacji o adw. Piotra Krzaka.

Gośćmi Prezydium byli: adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury, adw. Mirosława
Pietkiewicz, przewodnicząca Centralnego Zespołu Wizytatorów, adw. Jacek Ziobrowski, prezes
Wyższej komisji Rewizyjnej, adw. Sławomir Ciemny, przewodniczący Wyższej Komisji Rewizyjnej,
adw. Piotr Dobrołowicz, dziekan ORA w Szczecinie, adw. dr Andrzej Malicki, członek NRA.
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122. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady
Adwokackiej

122. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej odbyło się 8 lutego w
formie zdalnej.
Prezydium kontynuowało prace nad projektem zmian w ustawie Prawo o
adwokaturze.
Prezydium NRA omawiało sprawy organizacyjne Krajowego Zjazdu Adwokatury
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planowanego na 2025 r.
Prezydium NRA omówiło projekt regulaminu wewnętrznego urzędowania sądów
dyscyplinarnych.
Prezydium NRA przyjęło uchwałę o złożeniu petycji dotyczącej zmiany w kpk,
autorstwa Prezesa NRA adw. Przemysława Rosatiego, polegającej na
wyeliminowaniu z procedury karnej instytucji  „sprzeciwu prokuratora” przy tzw.
aresztach warunkowych i przy wydaniu listu żelaznego.
Prezydium omówiło stan prac nad cyfryzacją Adwokatury.

Prezes NRA zreferował sprawy bieżące.

Prezes NRA poinformował o swoim spotkaniu z marszałkiem Sejmu Szymonem Hołownią w sprawach
legislacyjnych, dotyczących zmian w ustawie Prawo o adwokaturze, a także w projektowanych i
przygotowywanych przez samorząd adwokacki zmianach przepisów procesowych - karnych i
cywilnych.

Prezes NRA poinformował także o swoim udziale w wydarzeniu EEC Trends – konferencji stanowiącej
wprowadzenie do majowego Europejskiego Kongresu Gospodarczego. Adw. Rosati wziął udział w
panelu Prawo, biznes, gospodarka.

Gościem Prezydium NRA był adw. Michał Bukowiński, dziekan bydgoskiej Izby adwokackiej, z którym
omawiane były sprawy organizacyjne Krajowego Zjazdu Adwokatury zaplanowanego na rok 2025 w
Bydgoszczy.

Adw. Ewa Krasowska, Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury, przedstawiła sprawy bieżące pionu
dyscyplinarnego.

Gościem Prezydium był adw. Michał Szpakowski, przewodniczący Komisji Informatyzacji, który
zreferował sprawy dotyczące stanu prac nad cyfryzacją Adwokatury i rozwoju eSOA. Temat będzie
kontynuowany na kolejnym posiedzeniu Prezydium.

Prezydium NRA kontynuowało pracę nad projektem zmian w ustawie Prawo o adwokaturze.

Adw. Justyna Mazur, sekretarz NRA, zreferowała projekt regulaminu wewnętrznego urzędowania
sądów dyscyplinarnych. Prezydium omówiło projekt, prace nad dokumentem zostaną zamknięte na
kolejnym posiedzeniu.

Prezes NRA zreferował petycję dotyczącą zmiany w kpk przez wyeliminowanie z procedury karnej
instytucji „sprzeciwu prokuratora” przy tzw. aresztach warunkowych i przy wydaniu listu żelaznego.
Prezydium przyjęło uchwałę, w której postanawia wystąpić z tą petycją do Rady Ministrów, Sejmu
Rzeczypospolitej Polskiej, Senatu Rzeczypospolitej Polskiej oraz upoważnia adw. Przemysława
Rosatiego do reprezentowania Naczelnej Rady Adwokackiej w pracach nad petycją przed Senatem
Rzeczypospolitej Polskiej, Sejmem Radą Ministrów.

Adw. Jarosław Szczepaniak, zastępca sekretarza NRA, zreferował sprawy osobowe.

Adw. Justyna Mazur, sekretarz NRA, zreferowała sprawy izbowe.

Prezydium wyraziło zgodę na zawarcie umowy pomiędzy Naczelną Radą Adwokacką a operatorami
naukowych baz danych EBSCO i ERIH PLUS , a także Stowarzyszeniem Dziennikarzy i Wydawców
Repropol.

Prezes NRA zreferował sprawę apelu społeczeństwa obywatelskiego do Ministra Sprawiedliwości o
przegląd politycznie motywowanych postępowań prokuratorskich w latach 2015-2023.
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Gośćmi Prezydium byli: adw. Michał Bukowiński, dziekan ORA w Bydgoszczy, adw. Ewa Krasowska,
Rzecznik Dyscyplinarny Adwokatury, adw. Mirosława Pietkiewicz, przewodnicząca Centralnego
Zespołu Wizytatorów, adw. Michał Szpakowski, przewodniczący Komisji Informatyzacji.

Raport podatnika - nowa usługa w e-Urzędzie
Skarbowym

Raport podatnika to nowa usługa w e-Urzędzie Skarbowym. 
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Dzięki niej przedsiębiorcy otrzymali w jednym miejscu informacje na temat swojej
sytuacji podatkowej oraz wykaz podstawowych informacji, którymi dysponuje
Krajowa Administracja Skarbowa.

 

Raport podatnika to usługa dla:

osób prowadzących dzialalność gospodarczą oraz
dla organizacji.

Raport podatnika zawiera następujące sekcje:

Twoje dane/Dane organizacji
w sekcji znajduja się: dane indetyfikacyjne, dane adresowe (w tym adres do doręczeń), forma
opodatkowania za rok ubiegły oraz dane kontaktowe

Zaległości
w tej sekcji są informacje dla podatnika, czy posiada zaległości podatkowe.

Egzekucja
to sekcja z informacjami, czy urzad prowadzi wobec podatnika postepowanie egzekucyjne w
administracji

Zaliczki
sekcja ta pojawi się w raporcie, jeśli system wykryje nieprawidłowości w zaliczkach. W takiej sytuacji
wskażemy, której deklaracji i za jaki okres te niezgodności dotyczą.

Deklaracje
sekcja ta zawiera informację, czy wykryto nieprawidłowości w deklaracjach. To znaczy czy podatnik
zlozył wszystkie deklaracje, które powinien - na podstawie posiadanych przez urząd danych - oraz
czy te, które złożył, są poprawne.
Urząd wskaże podatnikowi, jakiej deklaracji brakuje i w której stwierdzono (o ile będą)
nieprawidłowości, każdorazowo podając kod formularza i okres.

Rachunki bankowe
Z kolei w tej sekcji zaprezentowany będzie mikrorachunek podatkowy, a także zgłoszone przez
podatnika rachunki do zwrotu nadpłaty oraz pozostałe rachunki.

Pełnomocnicy
Ta sekcja prezentuje listę posiadanych przez podatnika pełnomocników ogólnych (PPO-1) oraz
pełnomocników do podpisywania deklaracji elektronicznych (UPL-1)
Prezentując listę pełnomocników ogólnych urząd zaznaczy, który z nich wskazany jest do doręczeń.

Grupy/Grupa VAT/Grupa kapitałowa
Ta sekcja pojawi sie w raporcie, jeśli podatnik, którego raport dotyczy, jest członkiem grupy
kapitałowej lub grupy VAT.

Ważne: na każdym raporcie podatnika urząd zaznacza, że ma on charakter informacyjny i że może
nie uwzględniać wszystkich danych, jakie posiada Krajowa Administracja Skarbowa.

Raport, który jest tworzony pierwszy raz w danym dniu, jest usuwany o północy. Oznacza to, że jesli
ktoś ponownie będzie chciał generować raport tego samego dnia, informacje w nim będą takie same,
jak w pierwszym raporcie tego dnia.
By zobaczyć zmiany, które nastąpiły w ciągu dnia (po pierwszym wygenerowaniu raportu), wystarczy
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wygenerować raport dnia następnego.

Kto i gdzie może wygenerować raport podatnika?
Raport może wygenerować:

pracownik urzędu skarbowego, podczas wizyty przedsiębiorcy w urzędzie
podatnik, który prowadzi działalność gospodarczą i zaloguje się na własne konto w e-Urzędzie
Skarbowym
użytkownik konta organizacji, który zaloguje się na konto organizacji w e-Urzędzie
Skarbowym.

- wybierając zakłdkę "Raport podatnika" z menu bocznego lub klikając w przycisk "Sprawdź raport"
na kaflu znajdującym się na stronie głównej po zalogowaniu w e-US (kafel dostępny na koncie
organizacji oraz koncie osoby fizycznej, po zakończeniu akcji "Twój e-PIT")

link do e-Urzędu Skarbowego

link do pytań i odpowiedzi dot. usług w e-Urzędzie Skarbowym ( w tym dot. raportu
podatnika: pytania od 23 do 27)

pobierz przykłądowy raport podatnika wygenerowany na środowisku testowym dot.
osoby fizycznej prowadzącej działalność gospodarczą (wersja pdf)
pobierz przykładowy raport podatnika wygenerowany na środowisku testowym dot.
organizacji (wersja pdf)
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https://www.podatki.gov.pl/e-urzad-skarbowy/
https://www.podatki.gov.pl/e-urzad-skarbowy/pytania-i-odpowiedzi-e-us/
https://www.podatki.gov.pl/e-urzad-skarbowy/pytania-i-odpowiedzi-e-us/
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-przykladowy-raport-dot-podatnika-prowadzacego-dzialalnosc-gospodarcza-1-39985.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-przykladowy-raport-dot-podatnika-prowadzacego-dzialalnosc-gospodarcza-1-39985.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-przykladowy-raport-dot-organizacji-1-39984.pdf
http://www.adwokatura.pl/admin/wgrane_pliki/file-przykladowy-raport-dot-organizacji-1-39984.pdf


Nieodpłatna pomoc prawna - zaproszenie na
konferencję 8 marca

Nieodpłatna pomoc prawna jako element budowania społeczeństwa
obywatelskiego to temat konferencji naukowej zaplanowanej na 8 marca w Bielsku-
Białej. 
Na konferencję zapraszają Naczelna Rada Adwokacka oraz Akademia Nauk
Stosowanych w Bielsku-Białej. 
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Patronat medialny nad wydarzeniem objął portal prawo.pl.

Konferencja będzie miała formę hybrydową: stacjonarnie w Akademii Nauk Stosowanych w Bielsku-
Białej oraz online.

Rejestracja na konferencję za pośrednictwem formularza

(przejdź do formularza rejestracyjnego)
 
Organizatorzy konferencji wychodzą z założenia, że system nieodpłatnej pomocy prawnej, po 9
latach funkcjonowania, wymaga uporządkowania. Palące problemy to niedofinansowanie systemu,
jego biurokratyzacja i pogarszające się warunki świadczenia tej pomocy prawnej. Uczestnicy
konferencji będą zastanawiać się nad tym:
•    co pozostawić z systemu pierwotnego?
•    do których założeń powrócić?
•    jakie nowe rozwiązania zaproponować?
 
Do udziału zaproszeni zostali wybitni prawnicy, praktycy od lat działający w systemie NPP,
przedstawiciele samorządów terytorialnych, przedstawiciele samorządów prawniczych bezpośrednio
świadczący pomoc prawną, przedstawiciele organizacji pozarządowych działający w systemie i
wreszcie decydenci – przedstawiciele projektodawców i ustawodawcy mający rzeczywisty wpływ na
kształt ostatecznie przyjętych rozwiązań.
 
Wśród prelegentów są:
• Grzegorz Kubalski – Przedstawiciel strony Związku Powiatów Polskich, Członek Rady Nieodpłatnej
Pomocy Prawnej, Nieodpłatnego Poradnictwa Obywatelskiego oraz Edukacji Prawnej.  
• Andrzej Wojewódzki – Przedstawiciel strony samorządowej Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu
w Radzie Nieodpłatnej Pomocy Prawnej , Nieodpłatnego Poradnictwa Obywatelskiego oraz Edukacji
Prawnej, Sekretarz Miasta Lublina
• Tomasz Gajewski Zastępca Dyrektora Departamentu Strategii i Funduszy Europejskich w
Ministerstwie Sprawiedliwość, Przewodniczący Rady Nieodpłatnej Pomocy Prawnej
•    Adwokat Krzysztof Stec– Dziekan Okręgowej Rady Adwokackiej w Bielsku- Białej
• Adwokat Dorota Kulińska – Dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych Naczelnej Rady
Adwokackiej
• Adwokat Mariusz Hassa – Przewodniczący Zespołu ds. reformy zasad świadczenia nieodpłatnej
pomocy prawnej Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych NRA

 

Więcej informacji, w tym program konferencji, podamy wkrótce.

Zachęcamy do śledzenia strony konferencji: (przejdź do strony)

 

                            13 / 29

https://www.prawo.pl/
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=cxtquTkeuUWfl_byjvb6bQO3jgdEuo1NmOfx-nkSF65UNktOWlNLMjQ5VzRYRzBWQU8wR0FOMjAyTC4u
https://ansbb.edu.pl/index.php/nieodplatna-pomoc-prawa/sub-menu/aktualnosci


Webinar 26 lutego: Przeciwdziałanie praniu
pieniędzy dla prawników
Rada Adwokatur i Stowarzyszeń Prawniczych Europy CCBE wraz z Europejską Fundacją
Prawników ELF organizują 26 lutego 2024 roku w godzinach 9:00 - 11:00 webinar
zatytułowany "Przeciwdziałanie praniu pieniędzy dla prawników. Nowy unijny pakiet AML
i ogólne porady praktyczne".
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Jest to wydarzenie bezpłatne, ale liczba miejsc jest ograniczona. Uczestnicy muszą zarejestrować się
najpóźniej do 25 lutego 2024 roku.

Rejestracja:
https://us02web.zoom.us/webinar/register/WN_bGJEbaApRvigOond47H3mQ#/registration

W załączeniu szczegółowy program tego spotkania.

(pobierz dokument)

 

Posiedzenie Standing Committee CCBE w Wiedniu
Pierwsze w 2024 posiedzenie Standing Committee CCBE odbyło się w Wiedniu.  
Po raz pierwszy obradom przewodniczył nowy prezes CCBE adw. Pierre Dominique
Schupp. 
Adwokaturę Polską reprezentował adw. Bartosz Grohman, wiceprezes NRA.

Wśród delegacji zwracała uwagę delegacja francuska – wyjątkowo liczna. Nową szefową delegacji
francuskiej - adw. Hélène Fontaine - przedstawiła nowa prezes CNB adw. Julie Couturier.

Prezydent CCBE przedstawił także zmiany w delegacjach włoskiej, niemieckiej i cypryjskiej.

Adw. Bartosz Grohman poinformował wszystkich o formalnej zmianie w polskiej delegacji, w której
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zgodnie z porozumieniem między NRA i KIRP od stycznia 2024 r. przewodnictwo objął mec.
Przemysław Kamil Rosiak.

Prezes CCBE Pierre Dominique Schupp omówił tzw. opening remarks. Przewodniczący delegacji
austriackiej Armenak UTUDJIAN wygłosił kilka słów powitania CCBE w Wiedniu.

Następnie Prezes CCBE omówił zmiany w „by laws” (regulaminy wewnętrzne CCBE) – prosił o
zapoznanie się ze zmianami. Wskazał, że są tam również zawarte wytyczne dla przedstawicielstw.
Omówił pomysł powołania grupy G20 dla świata prawniczego. Wniosek wyszedł z Brazylii, akcentując
potrzebę globalnego prawniczego porozumienia w sprawie ustalania zasad współpracy i promowania
wspólnych wartości. Prezentacja szczegółów zaplanowana jest na kwiecień. Z kolei w Rzymie
odbędzie się spotkanie prawniczego G7. CCBE wyraża zainteresowanie udziałem w prawniczym G20.
Dominique wspomniał też, że CCBE dostała nagrodę za inicjatywy w zmniejszaniu śladu węglowego.

Omówiono planowane szkolenia. Najbliższe zorganizuje ELF - na temat zagadnień AML dla
prawników.

Przyjęto bez uwag protokół z posiedzenia Standing Committee w Warszawie.

Laurent Petiti zabrał głos w sprawie prac nad Konwencją Europejską w sprawie ochrony prawników.
Trwa zbieranie uwag. Planowane jest zakończenie prac i przyjęcie ostatecznej wersji tekstu w
listopadzie 2024. Planowane jest podpisanie dokumentu w 2025 roku. CCBE planuje w Strasbourgu
spotkanie z wszystkimi ambasadorami krajów europejskich, aby przedstawić założenia projektu, co
przedtem będzie tematem specjalnego posiedzenia CCBE. Hugh Mercer z delegacji brytyjskiej
dopytywał, co się stanie jeśli proces ratyfikacji Konwencji się nie powiedzie. Laurent Petiti
zapowiedział, że 10 państw z pewnością tekst ratyfikuje i to spowoduje dalsze ratyfikacje.
Nastawienie jest optymistyczne.

Omówiono wniosek delegacji luksemburskiej w przedmiocie interwencji w postępowaniu przed
Europejskim Trybunałem Praw Człowieka dotyczącym kwestii swobody działanie prawnika podczas
reprezentowania swojego klienta. W przedmiotowej sprawie prawnik luksemburski zarzucał
sędziemu, że niewłaściwie prowadzi postępowanie. Wobec adwokata sąd zastosował grzywnę 1000
Euro i wszczęto wobec niego postępowanie dyscyplinarne, ale rada adwokacka nie stwierdziła
naruszenia procedury ani niedopuszczalności działania adwokata. Rada Adwokacka w Luksemburgu
wszczęła postępowanie przed ETPCz przeciwko rządowi Luksemburga żądając wprowadzenia
mechanizmu eliminującego ograniczenia w swobodzie działania adwokatów. CCBE poparło wniosek o
interwencję przy głosach wstrzymujących z Czech, Słowacji i Węgier.

Karine Metayer z CCBE omówiła prace nad nową stroną www CCBE i jej nowymi funkcjonalnościami.
Prosiła o nadesłanie danych kontaktowych przedstawicieli poszczególnych rad i stowarzyszeń, aby
uprościć komunikację.

Indra Blue z Sekretariatu CCBE przedstawiła stan raportu nt. Rule of Law. Wpłynęły raporty krajowe.
Gotowy raport zostanie wysłany do Komisji Europejskiej oraz innych organizacji międzynarodowych,
m.in. ONZ, co zapewne będzie wykorzystane w kolejnych raportach ONZ. CCBE zatwierdziło tekst
raportu dziękując Indrze Blue za sprawną koordynację projektu. Adw. Bartosz Grohman zwrócił w
podsumowaniu uwagę, że niektóre zapisy raportu dotyczące polskich wątków powinny być
aktualizowane z uwagi na tempo wydarzeń politycznych, ale jest to obecnie niemożliwe, zatem
wszystkie wydarzenia po 26 stycznia delegacja polska ujmie już w raporcie za 2024, co zresztą
wywołało zaciekawienie uczestników posiedzenia (padały bardzo liczne pytania o bieżącą sytuację w
trakcie przerw).

Simone Cuomo przedstawił sprawę Europejskiej Fundacji Prawniczej ELF i jej plany w zakresie
szkoleń dla prawników europejskich. Najbliższe szkolenia będą nt. AML i IP. Terminy zostały już
ogłoszone. Trzeba skupić się także na zagadnieniach związanych z cyfryzacją wymiaru
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sprawiedliwości. CCBE zamierza każdorazowo finansować udział w szkoleniach dla 15 osób (wsparcie
w zakresie kosztów dojazdu). Większość szkoleń odbędzie się jednakowoż w bezkosztowej formule
online.

CCBE omówiło także tekst manifestu w sprawie wyborów europejskich 2024. Zaproponowano tekst,
w którym CCBE m.in. apeluje o poszanowanie prawa dostępu do wymiaru sprawiedliwości,
zagwarantowanie niezależności prawników, o legislację która respektuje kluczowe wartości w
wymiarze sprawiedliwości, wdrożenie proceduralnych mechanizmów zabezpieczających obywateli w
postępowaniach karnych (m.in. domniemanie niewinności, dostęp do pomocy prawnej czy prawo do
rzetelnego procesu). Delegacja belgijska zwróciła uwagę, że należałoby postawić mocniejszy akcent
na zachowanie prawa do tajemnicy adwokackiej.

Adwokat Bartosz Grohman w imieniu polskiej delegacji dodał wątek tajemnicy adwokackiej, który
powinien być mocno zaakcentowany w manifeście. Wsparła to delegacja francuska. Tekst manifestu
zostanie przerobiony w celu wzmocnienie jego wydźwięku i przyjęty w późniejszym czasie.

Pierce Gardner omówił spotkanie CCBE z Europejskim Trybunałem Praw Człowieka w Strassburgu w
dniu 1 grudnia 2023. Ze spotkania sporządzono pisemny raport. Pierce zrelacjonował, że spotkanie
było konstruktywne i owocne co do wymiany podglądów i wzajemnych punktów widzenia w relacji
sąd – adwokat, w szczególności ETPCz jest ciekaw uwag CCBE w zakresie procedur stosowanych
przez ETPCz. 

Valentin Gvozdiy przedstawił sytuację w Ukrainie. Ukraina cierpi od nalotów, życie jest paraliżowane.
Nawet w tej chwili trwa atak rosyjski. Ludzie giną codziennie, co ma ogromny wpływ na
społeczeństwo. Ok 40 adwokatów już zginęło w wyniku działań wojennych. Wymiar sprawiedliwości
działa jednakowoż bez przerwy. Społeczeństwo jest w stresie i mocno się radykalizuje. Ukraińska
Rada Adwokacka (UNBA) spotyka się z zarzutami, że adwokaci świadczą pomoc dla rosyjskich jeńców
wojennych. Nie przysparza to społecznej sympatii, ale taka jest rola adwokatów i UNBA będzie to
wsparcie kontynuować. UNBA jest celem ataków – fizycznych aż do bardzo zmyślnych ataków w
mediach czy wywieraniu presji w społeczeństwie. Jeden z adwokatów złożył skargę do ukraińskiego
Trybunału Konstytucyjnego wskazując, że należy znieść obowiązkowe członkostwo adwokatów w
Izbie Adwokackiej. UNBA prosi o wsparcie w argumentacji broniącej przynależność do Izby
Adwokackiej. W Ukrainie jest 70.000 prawników, w ostatnim czasie przybyło ok 1000 nowych
adwokatów. Valentin przyznał, że dochodzi do wielu nadużyć w zakresie organizacji bezpłatnej
pomocy prawnej, sprzeniewierzane są środki, ale docelowo napiętnowani są adwokaci, którzy za
dystrybucje środków nie odpowiadają. Valentin gorąco podziękował za udzielane wsparcie i
odpowiadając na pytania jak pomóc wskazał, ze obecnie najważniejszą pomocą jest wsparcie
finansowe. Środki są potrzebne do wspierania walczących i ich rodzin. Liczy się każde Euro.

Simone Cuomo przedstawił strategię na e-sprawiedliwość w katach 2024-2028. Konieczne są
fundusze na uruchamianie kolejnych projektów cyfryzacyjnych. CCBE czeka na ewentualne uwagi i
pomysły od delegacji. Wyzwanie jest ogromne. Wymiar sprawiedliwości czekają ogromne zmiany, za
którymi trzeba nadążyć. W grudniu 2023 r Rada europejska przyjęła strategię e-sprawiedliwości na
lata 2024-2028. Strategia opisuje rozwój e-sprawiedliwości na kolejne 5 lat. W strategii zawarto
wskazówki dla państw członkowskich w zakresie implementacji rozwiązań legislacyjnych i poza
legislacyjnych, które maja za cel przyspieszenie zmian w procesach cyfryzacyjnych i wykorzystaniem
usług cyfrowych w wymiarze sprawiedliwości. W dokumencie zawarto m.in. postulat poprawy
dostępu do cyfrowego wymiaru sprawiedliwość, zachęty do współpracy pomiędzy różnymi
jurysdykcjami, zwiększeniem efektywności cyfrowego wymiaru sprawiedliwości, promowanie
innowacyjnych rozwiązań cyfrowych w wymierzę sprawiedliwości.

1 stycznia 2024 r. Rada (Dyrekcja Generalna ds. Sprawiedliwości i Spraw Wewnętrznych) zaprosiła
bowiem państwa członkowskie i agencje UE do składania projektów. W przypadku projektów
wymagających finansowania UE decyzja o finansowaniu należy do Komisji. W przypadku projektów,
które nie wymagają finansowania, ich włączenie będzie uzależnione od ich wkładu w realizację celów
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strategicznych i operacyjnych. Rada wskazała również, że do udziału w zaproszeniu do składania
projektów wspierających działania zawarte w Planie działania na rzecz e-sprawiedliwości zapraszane
są stowarzyszenia przedstawicieli zawodów prawniczych.

Wszelkie projekty lub działania powinny mieścić się w sześciu kluczowych obszarach roboczych
zidentyfikowanych w dziedzinie e-sprawiedliwości, jak następuje:

1) e-CODEX: dalszy rozwój zdecentralizowanego systemu informatycznego, w tym interoperacyjności
oraz profili i funkcji bezpieczeństwa

2) Portal e-Sprawiedliwość: usługi informacyjne i połączenia ze źródłami zewnętrznymi

3) Elektroniczne punkty dostępu: portale proceduralne i powiązane usługi interfejsu użytkownika

4) Aplikacje czasu rzeczywistego (RT): wideokonferencje, transkrypcja maszynowa i tłumaczenia,
tłumaczenia ustne i inne usługi aplikacji RT

5) Dane: prawo i orzecznictwo; dane prawne i sądowe

6) Sztuczna inteligencja i inne innowacyjne usługi informatyczne w obszarze wymiaru
sprawiedliwości

7)  Inne obszary robocze

Następnie Louis Bernard Buchman omówił koncepcję Paktu Stowarzyszeń Prawniczych i Forum
SDG16. Agenda na rzecz zrównoważonego rozwoju 2030, przyjęta przez wszystkie państwa
członkowskie Organizacji Narodów Zjednoczonych w 2015 r., stanowi wspólny plan na rzecz pokoju i
dobrobytu dla ludzi i planety teraz i w przyszłości. U jego podstaw leży 17 celów zrównoważonego
rozwoju (SDG), które stanowią pilne wezwanie do działania wszystkich krajów – rozwiniętych i
rozwijających się – w ramach globalnego partnerstwa. Forum uznaje, że położenie kresu ubóstwu i
innym niedostatkom musi iść w parze ze strategiami poprawiającymi zdrowie i edukację,
zmniejszającymi nierówności i pobudzającymi wzrost gospodarczy – a wszystko to przy
jednoczesnym przeciwdziałaniu zmianom klimatycznym i działaniu na rzecz ochrony naszych
oceanów i lasów.

SDG 16 wzywa do pokoju, sprawiedliwości i silnych instytucji. Cele SDG16 to:

 

1. Znacząco zmniejszyć na całym świecie wszelkie formy przemocy i związaną z nią liczbę
zgonów.

2. Położyć kres znęcaniu się, wyzyskowi, handlowi ludźmi oraz wszelkim formom przemocy i
tortur wobec dzieci.

3. Promować praworządność na poziomie krajowym i międzynarodowym oraz zapewniaj
wszystkim równy dostęp do wymiaru sprawiedliwości.

4. Do 2030 r. znacząco ograniczyć nielegalne przepływy finansowe i broń, usprawnić
odzyskiwanie i zwrot skradzionego mienia oraz zwalczać wszelkie formy przestępczości
zorganizowanej.

5. Znacząco ograniczyć korupcję i przekupstwo we wszystkich formach.
6. Rozwijać skuteczne, odpowiedzialne i przejrzyste instytucje na wszystkich poziomach.
7. Zapewnić elastyczne, włączające, partycypacyjne i reprezentatywne podejmowanie decyzji

na wszystkich poziomach.
8. Poszerzyć i wzmocnić udział krajów rozwijających się w instytucjach globalnego zarządzania.
9. Do 2030 r. zapewnić wszystkim tożsamość prawną, w tym rejestrację urodzeń.

10. Zapewnić publiczny dostęp do informacji i chronić podstawowe wolności, zgodnie z
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ustawodawstwem krajowym i umowami międzynarodowymi.
11. Wzmocnić odpowiednie instytucje krajowe, w tym poprzez współpracę międzynarodową, w

celu budowania potencjału na wszystkich poziomach, w szczególności w krajach
rozwijających się, w celu zapobiegania przemocy oraz zwalczania terroryzmu i
przestępczości.

12. Promować i egzekwować niedyskryminacyjne prawa i polityki na rzecz zrównoważonego
rozwoju.

 

CCBE przyjęło prezentację do wiadomości.

Punktem kulminacyjnym posiedzenia było omówienie dokumentu strategii długoterminowej CCBE.

CCBE stoi obecnie przed wyzwaniami w zakresie wydajności na dwóch poziomach:

1.Członkowie CCBE: delegacje i eksperci komisji dokładają znacznych wysiłków, aby wspierać
rozszerzające się cele CCBE. Istnieje jednak coraz większa rozbieżność między oczekiwaniami a
ograniczonymi zasobami dostępnymi na ich wkład.

2.Sekretariat CCBE: pomimo zaangażowania obecnego personelu we wspieranie CCBE w realizacji jej
rosnących ambicji, możliwości osiągnęły swoje granice.

Z tych powodów w dokumencie strategicznym poruszono kwestię, w jaki sposób zorganizować
przyszłą współpracę pomiędzy CCBE i ELF w sposób, który w przypadku powodzenia umożliwiłby
skuteczne zarządzanie wyłączną dotacją operacyjną i nadzorowanie większej liczby projektów
mających na celu rozwiązanie różnych problemów nadchodzące wyzwania. W tym celu
zasugerowano CCBE możliwość:

a) kontynuować współpracę z ELF jako dwoma odrębnymi podmiotami prawnymi oraz

b) możliwość połączenia/reintegracji ELF i CCBE.

Inna opcja:

c) warta rozważenia, polega na utrzymaniu ELF jako odrębnego podmiotu prawnego, ale pod bardziej
bezpośrednią kontrolą CCBE.

Prezydencja i Sekretariat CCBE zwracają uwagę delegacji na szereg słabych punktów w obecnym
systemie współpracy z ELF. M.in. obecny system prowadzenia projektów za pośrednictwem dwóch
odrębnych podmiotów prawnych (CCBE i ELF), choć bardzo skuteczny, zawiera wiele niedociągnięć i
jest niezwykle uciążliwy z punktu widzenia zarządzania, zwłaszcza gdyby miał on zostać w
przyszłości rozszerzony o większy fundusz UE na rzecz szkolenia i więcej projektów finansowanych
przez UE dla CCBE.

W ramach wniosków, delegacje zostały proszone są o rozważenie opcji połączenia/integracji, a także
opcji alternatywnych, takich jak kontynuacja współpracy z ELF jako dwoma odrębnymi podmiotami
prawnymi lub dążenie do utrzymania ELF jako odrębnego podmiotu prawnego, ale oddanie go pod
większą kontrolę CCBE. Prezydencja uważa, że konieczne jest zbadanie wszystkich możliwych opcji, a
przedsięwzięcie takie wchodziłoby w zakres prac doraźnej grupy zadaniowej. Po długiej dyskusji
odłożone podjęcie ostatecznej decyzji.

Pojawił się też pomysł rozwój usług dla transgranicznej praktyki prawnej: pt. „Aplikacja Europejskich
Prawników”. CCBE odnotowuje pomocne uwagi dotyczące pomysłu stworzenia „europejskiej aplikacji
dla prawników”. Ponadto należy ocenić mechanizm finansowania, ponieważ możliwość uzyskania
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finansowania UE byłaby niezbędnym czynnikiem branym pod uwagę w ramach cyfryzacji wymiaru
sprawiedliwości.

Prezydencja CCBE dopilnuje, aby wszelkie dyskusje i decyzje były wynikiem włączającego procesu,
odzwierciedlającego poglądy i stanowiska członkowskich adwokatur i stowarzyszeń prawniczych. Na
podstawie komentarzy Prezydencja CCBE rozważy również najlepsze sposoby dalszego
postępowania, w tym rozważy, czy istnieje potrzeba powołania oddzielnej, dedykowanej grupy
roboczej składającej się z przedstawicieli Prezydencji, sekretariatu i członków.

Posiedzenie było wyjątkowo intensywne, z wieloma rozbudowanymi punktami w porządku obrad.

Z rozmów kuluarowych wynika, że jest ogromne zainteresowanie sytuacją w Polsce po wyborach w
październiku 2023 i związanymi z tym wyzwaniami nie tylko natury prawnej ale i systemowej i
społecznej. Adw. Bartosz Grohman odpowiadał na liczne zapytania.

Warto jeszcze dodać, że w Portugalii rząd planował wprowadzić regulacje dopuszczające do
świadczenie pomocy prawnej osoby nie będące prawnikami. Po burzliwych debatach, licznych
protestach (m. in. NRA wsparło Ordem dos Avocatos w ich argumentacji przeciwko planowanym
zmianom) udało się osiągnąć kompromis. Podstawową pomoc prawną będą mogli świadczyć nie-
prawnicy, z zastrzeżeniem, że nie dotyczy to spraw o wartości powyżej 30.000 EURO oraz kontraktów
o czasie obowiązywania powyżej 90 dni (zatem wszystkie umowy najmy, pożyczek i kredytów oraz
umowy o pracę).

Kolejne posiedzenie odbędzie się w marcu, w Brukseli.
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Szkolenie online dla użytkowników Cyfrowej
Kancelarii

Na bezpłatne szkolenia dla użytkowników aplikacji Cyfrowa Kancelaria zaprasza
Wolters Kluwer. 
Szkolenia odbywają się w każdy ostatni poniedziałek miesiąca. 
By wziąć udział, należy zamówić Cyfrową Kancelarię i zarejestrować się na stronie
szkolenia.

 

Szkolenie nosi nazwę "Pierwsze kroki w programie Cyfrowa Kancelaria"

(link do rejestracji na szkolenie)

najbliższy termin 24 czerwca 2024 o godz. 14.30

Program
•    Personalizacja
•    Dodawanie klientów
•    Zakładanie spraw
•    Wprowadzanie czynności, terminów, zadań, korespondencji
•    Załączanie dokumentów
•    Fakturowanie
•    Ustawienia

 

Aplikację Cyfrowa Kancelaria można zamówić na stronie www.ck.adwokatura.pl

Pierwsze dwa miesiące używania aplikacji są bezpłatne.
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Nowe inicjatywy Fundacji Adwokatury
Zachęcamy do zapoznania się z nowymi inicjatywami Fundacji Adwokatury, które
podejmuje dla promocji zawodu adwokata.
W internetowym sklepie pojawiły się nowe propozycje, w tym zielona papierowa
torba prezentowa z logo Adwokatury.
Wrócił także limitowany zielony kubek z Misiem Adwokatem.

Z okazji dnia zakochanych, w weekend 9-11 lutego można używać zniżkowego
kodu ADWOKATURA4EVER. 

 

W internetowym sklepie znajdują się: książeczka "Leśne sprawy Misia Adwokata", oparta na
książeczce kolorowanka, pluszowa zabawka Miś Adwokat, breloczki, skarpetki i puzzle z
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nawiązującymi do bajki grafikami autorki ilustracji -  Zuzanny Kledzik.

Z myślą o promocji zawodu i integracji środowiska adwokackiego, Fundacja proponuje także
przedmioty z logo Adwokatury Polskiej.

W ofercie, opócz porcelanowych filiżanek i białego kubka ze złotym logo Adwokatury Polskiej, jest
także zielony kubek z białym logo Adwokatury w satynowym wykończeniu.Dla osób, które lubią
kubeczki z nietuzinkowym i nawiązującym do zawodu adwokata wzorem są kubki do kawy z grafiką
Zuzanny Kledzik, nawiązującą do zawodu adwokata.

Powrócił także wyprzedany wcześniej zielony kubek z Misiem Adwokatem.

Wśród nowości są zielone papierowe torby z logo Adwokatury - idealne do prezentów.

Wszystkie produkty między 9 a 11 lutego można kupić z rabatem, do którego upoważnia wpisanie
kodu: ADWOKATURA4EVER. 

Poprzez internetowy sklep Fundacji Adwokatury można także zamawiać prenumeratę lub kupić
poszczególne egzemplarze czasopisma "Palestry". W ofercie jest także roczny pakiet 12 numerów za
rok 2023. - kod rabatowy adwokatura4ever nie działa w przypadku prenumeraty "Palestry"
 
Więcej informacji znajdą Państwo na stronie www.sklep.adwokatura.pl
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Zabawa karnawałowa dla dzieci w Izbie
warszawskiej

W pierwszą niedzielę po feriach mazowieckich, 4 lutego 2024 roku, Komisja
Integracji Środowiskowej Kultury i Sportu Okręgowej Rady Adwokackiej w
Warszawie zorganizowała w siedzibie Rady zabawę karnawałową dla dzieci –
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CHOINKA 2024. 
W tym roku spotkanie odbyło się pod hasłem "BAL NA STOKU”.
Wśród nagród w konkursach dla dzieci był Miś Adwokat oraz książeczki "Leśne
sprawy Misia Adwokata" oraz związane z bajką gadżety.

Wydarzenie cieszyło się wyjątkową frekwencją, a udział wzięło ponad 250 dzieci w trzech grupach
wiekowych.  Po raz pierwszy zapisy zorganizowane zostały przez ankietę w Panelu Adwokata.

Bal poprowadzili wybitni instruktorzy narciarstwa Zbyszek i Łukasz. Maluszki mogły bawić się w
kąciku sensorycznym, w którym czekały na nie miękkie klocki, puzzle, tunele i inne atrakcje. W
dwóch pozostałych grupach pojawił się kącik malowania buziek.

Wszystkie dzieci mogły przygotowywać maski karnawałowe, bransoletki i inne artystyczne dzieła w
kąciku plastycznym. Wyjątkową atrakcją były balonowe figurki które wraz z córeczką osobiście
przygotowywała adw. Katarzyna Majer-Gębska, główna organizatorka Balu. Dzieci w wieku
przedszkolnym i szkolnym miały okazje zobaczyć wyjątkowe sztuczki magiczne w wykonaniu Roba,
wspaniałego magika i artysty, który przyjechał do nas aż z Kanady.

W najstarszej grupie wiekowej w konkursach na najlepszy strój oraz w konkursach o tematyce
narciarskiej, dzieci mogły wygrać maskotki Miś Adwokat, puzzle oraz książki "Leśne sprawy Misia
Adwokata" wydane przez Naczelną Radę Adwokacką.

Dziękujemy Fundacji Adwokatury za ufundowanie kolorowanek dla najmłodszej grupy. 

Dzieci przybyły w fantastycznych strojach księżniczek, tancerek, gwiazdeczek, zwierzątek,
superbohaterów i innych ulubionych postaci, za co Rodzicom serdecznie dziękujemy.

Tradycyjnie spotkanie każdej grupy kończyło się pojawieniem się Świętego Mikołaja (w tej roli
również znany aktor Zbigniew Kozłowski i Łukasz Twardowski młody, obiecujący aktor i
konferansjer), z którym wykonywano pamiątkowe zdjęcie i wręczano prezenty.

Podziękowania należą się również adw. Joannie Modrzewskiej i Samorządowi Aplikantów
Adwokackich. W przygotowaniu prezentów oraz w dniu Balu w sprawdzaniu listy pomagali na tzw.
„backstage” apl. adw. Anna Polimento, apl. adw. Ewa Błędniak, apl. adw. Magda Stankiewicz, apl.
adw. Karolina Poloczek, apl. adw. Karolina Woźniak, apl. adw. Aleksandra Gronek, apl. adw. Paweł
Pietrzak, apl. adw. Mateusz Malinowski i apl. adw. Marek Śliwiński.

Sprawczyniami całego zimowego zamieszania była adw. Katarzyna Majer-Gębska i współpracująca z
nami od 10 lat Pani Magda Glapińska która realizuje projekty artystyczno-teatralne dla dzieci. Nad
zapisami i koordynacją całego przedsięwzięcia ze strony Rady czuwały niezastąpione Panie z biura
ORA: Natalia Busk, Aleksandra Tararuj oraz Alicja Konopczyńska. 

Serca dzieci podbił także słodko-słony poczęstunek przygotowany przez panią Dorotę Szeląg z firmy
Tortilla Serwis.

Wszystkim dziękujemy za wspaniałą zabawę.

Informujemy, że zdjęcia z Balu zostaną udostępnione w ciągu tygodnia. Link to zdjęć zostanie
przesłany drogą mailową. 

Rodziców dzieci, które miały opłacone składki a nie mogły wziąć udziału w zabawie, zapraszamy po
PILNY odbiór prezentów w siedzibie rady u pani Natalii Busk – pokój nr 12 na 2 piętrze. Odbiór będzie
możliwy do 15 lutego br.

Adw. Monika  Rajska, Przewodnicząca  Komisji Integracji Środowiskowej Kultury i Sportu
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Adw. Katarzyna Majer-Gębska, Główna Organizatorka Balu
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Kronika Naczelnej Rady Adwokackiej
Przedstawiamy skrót wydarzeń z udziałem Naczelnej Rady Adwokackiej.

7 lutego, adw. Dorota Kulińska, dyrektor Instytutu Legislacji i Prac Parlamentarnych, wzięła udział w
posiedzeniu senackiej Komisję Praw Człowieka, Praworządności i Petycji, która pracowała nad Petycją
NRA z dnia 14 września 2022 r. w sprawie podjęcia inicjatywy ustawodawczej dotyczącej przyjęcia
projektu ustawy o szczególnych zasadach prowadzenia działalności gospodarczej polegającej na
świadczeniu pomocy prawnej. Komisja postanowiła zwrócić się do Ministerstwa Sprawiedliwości z
prośbą o opinię dotyczącą zmodyfikowanego przez wnoszącego petycję NRA projektu tej ustawy.

7 lutego, odbyło się 121. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej

(czytaj relację)

8 lutego, odbyło się 122. posiedzenie Prezydium Naczelnej Rady Adwokackiej.
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(czytaj relację)

8 lutego, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, spotkał się z marszałkiem Sejmu Szymonem
Hołownią w sprawach legislacyjnych, dotyczących zmian w ustawie Prawo o adwokaturze, a także w
projektowanych i przygotowywanych przez samorząd adwokacki zmianach przepisów procesowych -
karnych i cywilnych.

8 lutego, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, wziął udział w wydarzeniu EEC Trends – konferencji
stanowiącej wprowadzenie do majowego Europejskiego Kongresu Gospodarczego. Adw. Rosati wziął
udział w panelu Prawo, biznes, gospodarka.

8 lutego, w Wiedniu trwa posiedzenie Standing Committee #CCBE - Rady Adwokatur i Stowarzyszeń
Prawniczych Europy. Adwokaturę Polską reprezentuje adw. Bartosz Grohman - wiceprezes NRA.

9 lutego, adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, spotkał się z Dariuszem Wieczorkiem, ministrem
nauki i szkolnictwa wyższego.
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